
 

 

 

 

S T E N O G R A M A 

şedinţei Biroului permanent al Senatului 

din data de 7 noiembrie 2016 
 

 

 

Şedinţa a început la ora 13.05. 

Şedinţa a fost condusă de domnul senator Călin-Constantin-

Anton Popescu-Tăriceanu, preşedintele Senatului. 

 

 

Au participat la şedinţă: 

 

Membrii Biroului permanent: domnul senator Ioan Chelaru, 

domnul senator Augustin-Constantin Mitu, domnul senator 

Alexandru Pereş – vicepreşedinţi; domnul senator Ion-Simeon 

Purec, domnul senator Ben-Oni Ardelean, domnul senator Ion 

Rotaru – secretari; domnul senator Neculai Bereanu, domnul 

senator Cristian Rădulescu, domnul senator Niculae Bădălău, 

domnul  senator Verestóy Attila – chestori. 

 

Liderii grupurilor parlamentare: domnul Mihai-Viorel Fifor 

– Grupul parlamentar al PSD, domnul senator Daniel-Constantin 

Barbu – Grupul parlamentar Liberal Conservator 

 

Din partea Guvernului: domnul Daniel  Mărăcineanu – 

secretar de stat în cadrul Departamentului pentru relaţia cu 

Parlamentul. 

 

Invitaţi: domnul Ion Vărgău – secretarul general al Senatului, 

doamna Cristina Ionescu – secretar general adjunct, doamna 

Roxana Truinea – directorul general al Direcţiei generale 

legislative, domnul Gabriel Sterea – directorul Direcţiei secretariat 

general, doamna Camelia Tomescu - directorul Direcţiei proceduri, 

sinteză, studii şi evidenţă legislativă, doamna Claudia Pencea – 
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directorul Direcţiei pentru organizarea lucrărilor plenului şi 

comisiilor, doamna Mariana Carabin – director la cabinetul 

secretarului general, doamna Elena Diaconu – şeful Serviciului 

pentru lucrările Biroului permanent, doamna Simona Paraschiv – 

consilier la Serviciul pentru lucrările Biroului permanent, doamna 

Adriana Iliescu - directorul general al Direcţiei generale 

economice, doamna Hermina-Nicoleta Uţă – director la Cabinetul 

preşedintelui Senatului, domnul Andrei Alexandru – directorul 

Grupului de consilieri pentru relaţia cu mass-media şi domnul 

Cristian Ionescu – consilier la Cabinetul preşedintelui Senatului.  

 

* 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Stimaţi colegi, dacă sunteţi gata, vă propun să intrăm în 

ordinea de zi. 

 

TEHNICO-LEGISLATIVE 

PUNCTUL 1: 

Proiecte de lege şi propuneri legislative care urmează să 

fie dezbătute şi adoptate: 

 proiecte de lege primite la Senat în calitate de primă 

Cameră sesizată, pentru dezbatere şi adoptare, în 

perioada 31 octombrie – 7 noiembrie 2016, propuneri 

pentru sesizarea comisiilor permanente; 

 proiecte de lege primite la Senat în calitate de Cameră 

decizională, pentru dezbatere şi adoptare, în perioada 

31 octombrie – 7 noiembrie 2016, propuneri pentru 

sesizarea comisiilor permanente; 

 propuneri legislative pentru care au fost primite 

avizele solicitate şi urmează să fie sesizate comisiile 

permanente ale Senatului; 

 propuneri legislative înregistrate la Biroul permanent 

al Senatului, în perioada 31 octombrie – 7 noiembrie 

2016, pentru care, în conformitate cu art. 36 alin. (1) 

lit. e) a doua liniuţă din Regulamentul Senatului, 

urmează a fi cerut avizul Comisiei pentru 

constituţionalitate, libertăţi civile şi monitorizare a 

executării hotărârilor Curţii Europene a Drepturilor 
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Omului, pentru stabilirea competenţei Camerei 

Deputaţilor, ca primă Cameră sesizată, conform art. 

75 alin. (1) din Constituţie; 

 propuneri legislative primite la Senat, ca primă 

Cameră sesizată, în perioada   31 octombrie – 7 

noiembrie  2016 

 

PUNCTUL 2: 

Propuneri pentru sesizarea comisiilor permanente ale 

Senatului cu privire la Programul de lucru al Comisiei 

Europene pentru anul 2017 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

La capitolul Tehnico-Legislativ… 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Punctele 1 şi 2 sunt aprobate. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Punctele 1 şi 2 aprobate. Bun. 

 

PUNCTUL 3: 

Proiecte de hotărâre a Senatului privind exercitarea 

controlului de subsidiaritate şi proporţionalitate 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Proiecte de hotărâre a Senatului privind exercitarea 

controlului de subsidiaritate şi proporţionalitate la punctul 3. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Ordinea de zi, mâine. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Da. Avem patru puncte la exercitarea controlului de 

subsidiaritate, le vedeţi. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Mâine le înscriem pe ordinea de zi. 

 



 4 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Le înscriem pe ordinea de zi, da. OK. 

 

PUNCTUL 4: 

Proiecte de hotărâre a Senatului privind consultarea 

parlamentelor naţionale, conform Protocolului nr. 1 din 

Tratatul de la Lisabona 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

La punctul 4 este aceeaşi situaţie. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
La punctul 4, proiecte de hotărâre a Senatului privind 

consultarea parlamentelor naţionale, conform Protocolului nr. 1 din 

Tratatul de la Lisabona. La fel, trebuie înscrise în proiectul ordinii 

de zi. 

Sunteţi de acord? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Da. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Mulţumesc. 

 

PUNCTUL 5: 

Scrisoarea domnului deputat Zamfir  Daniel – Cătălin 

prin care solicită dezbaterea în procedură de urgenţă a 

propunerii legislative privind transpunerea Directivei (UE) 

2016/1164 a Consiliului din 12 iulie 2016 privind stabilirea 

normelor împotriva practicilor de evitare a obligaţiilor fiscale 

care au incidenţă directă asupra funcţionării pieţei interne, 

publicată în Jurnalul Oficial al Uniunii nr. L 193/1 din data de 

19 iulie 2016  (B582/2016) 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Punctul 5, scrisoarea domnului deputat Zamfir prin care 

solicită dezbaterea în procedură de urgenţă a propunerii legislative 

privind transpunerea Directivei (UE) a Consiliului din 12 iulie 
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2016 privind stabilirea normelor împotriva practicilor de evitare a 

obligaţiilor fiscale. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

O înscriem de urgenţă la plen, se duce în plen. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Da? Sunteţi de acord cu înscrierea pe ordinea de zi? Da? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Da. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Bine. 

 

PUNCTUL 6: 

Scrisoarea Sindicatului „Pro Bono” al salariaţilor 

Consiliului Judeţean Braşov, prin care solicită urgentarea 

dezbaterilor asupra propunerii legislative pentru completarea 

şi modificarea Legii nr. 124 din 23 septembrie 2014 privind 

unele măsuri referitoare la veniturile de natură salarială ale 

personalului plătit din fonduri publice  (b488/2016) 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Scrisoarea Sindicatului „Pro Bono” al salariaţilor Consiliului 

Judeţean Braşov, prin care solicită urgentarea dezbaterilor asupra 

propunerii legislative pentru completarea şi modificarea Legii nr. 

124/2014 referitoare la veniturile de natură salarială ale 

personalului plătit din fonduri publice. 

Propunerea nu a intrat în procedură legislativă, ea fiind 

transmisă spre avizare, da?  

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Când vine de la avizare… 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Când vine de la avizare… 
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Domnul Ioan Chelaru: 

La comisiile de specialitate. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Dar eu nu ştiu de ce mai… dacă chestiunea asta este ştiută, 

de ce mai apare pe ordinea de zi la noi? De ce apare pe ordinea de 

zi la noi? Numai ca să stăm să ne pierdem vremea cu ea. O 

discutăm când vin avizele. Aşa o mai discutăm încă o dată atunci. 

 

PUNCTUL 7: 

Scrisoarea Comisiei pentru apărare, ordine publică şi 

siguranţă naţională, prin care solicită să fie convocată pentru 

aprobarea prealabilă a iniţierii procedurilor pentru atribuirea 

acordurilor – cadru „Platforme de transport auto 

multifuncţionale pe roţi” şi „Corvetă multifuncţională” 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Punctul 7, scrisoarea Comisiei pentru apărare, ordine publică 

şi siguranţă naţională, prin care solicită să fie convocată pentru 

aprobarea prealabilă a iniţierii procedurilor pentru atribuirea 

acordurilor – cadru „Platforme de transport auto multifuncţionale 

pe roţi” şi „Corvetă multifuncţională”. 

Ce-s astea? Puteţi să vorbiţi în limba română să înţelegem? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Este prezent preşedintele comisiei. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Ce-s astea? 

 

Domnul Marius-Lucian Obreja: 

Domnule preşedinte, 

Ministerul Apărării a sesizat Senatul, prin comisie, că 

intenţionează să facă două achiziţii importante care se supun 

Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 114. Este o procedură de 

achiziţie care este diferită de Legea achiziţiilor normală şi, în aceste 

situaţii, Parlamentul trebuie ca, prin comisiile de apărare reunite, să 

aprobe această procedură la sumele care depăşesc 100 de milioane 

de euro. Această aprobare trebuie dată de cele două comisii de 
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apărare reunite. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Deci, pe scurt. Nu ştim dacă avem nevoie de platformă auto 

multifuncţională pe roţi şi corvetă multifuncţională, dar Ministerul 

Apărării s-a hotărât să facă achiziţia, fără să facă procedură de 

licitaţie publică şi vrea să arunce răspunderea la noi. Aţi înţeles? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

La 100 de mii de euro sau un milion de euro cât costă, ce să 

mai punem?! 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Nu, 100 de milioane de euro. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

100 de milioane de euro, ne mai… 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Sau nu ştiu. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Pentru un mizilic acolo ne mai punem… 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Nu ştim cât. 

 

Domnul Marius-Lucian Obreja: 

Dacă îmi permiteţi, domnule preşedinte, este singura 

procedură prin care achiziţii, repet, în valoare … care depăşeşte 100 

de milioane de euro, achiziţii de gen militar pot fi făcute pe baza 

tratatului de aplicare, a tratatului de aderare a României la UE, altfel 

decât prevede Legea achiziţiilor publice. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Cea mai simplă metodă este hotărâre de guvern. Să facă o 

hotărâre de urgenţă pentru că este necesar pentru armată, dar nu 

puteţi să veniţi în Parlament la dezbatere cu aşa ceva. 
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Domnul Marius-Lucian Obreja: 

Vă rog. Eu, aici, nu sunt avocatul Ministerului Apărării, vreau 

ca să respectăm procedura Senatului. Am fost sesizaţi şi, normal,   

ne-am adresat Biroului permanent. Cele două capete de achiziţii 

sunt platforme de transport auto multifuncţionale pe roţi, în valoare 

de 636 de milioane de euro şi – stai aşa, unde este cealaltă – cele 

patru corvete, cele două celebre puncte din achiziţiile Ministerului 

Apărării Naţionale. 

Este un lucru care este, din punctul de vedere al Senatului, 

foarte important, din momentul… în Ordonanţa de urgenţă a 

Guvernului nr. 114 se prevede ca în termen de 15 zile de la 

sesizarea Camerelor aceste două comisii de apărare, în formă 

reunită, să delibereze, dar ordonanţa nu spune ce se întâmplă dacă 

nu se întâlnesc. 

 

Domnul Mihai-Viorel Fifor: 
Îmi cer scuze, ordonanţa de urgenţă… dacă îmi permiteţi, 

ordonanţa de urgenţă stabileşte cât de repede să se întâlnească 

comisiile reunite? 

 

Domnul Marius-Lucian Obreja: 

În textul ei este prevăzut aşa, domnul… 

 

Domnul Mihai-Viorel Fifor: 
Am înţeles. 

 

(Discuţii în sală.) 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Eu vă propun să le trimitem la comisii şi, cum spunea şi 

domnul vicepreşedinte Chelaru, să dăm de lucru viitorului 

Parlament. Nu o să luăm o hotărâre acum. Da. 

 

Domnul Marius-Lucian Obreja: 

Este soluţia optimă. Şi eu zic trimiterea către Biroul 

permanent reunit şi comisiile reunite, da. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Da. Bine. 
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PUNCTUL 8: 

Scrisoarea Consiliului Superior al Magistraturii prin 

care solicită validarea domnului Tudoran Mihai Viorel, 

judecător la Curtea de Apel Ploieşti, în calitate de membru 

interimar al Consiliului Superior al Magistraturii, ca urmare 

a încetării calităţii de membru al Consiliului Superior al 

Magistraturii a domnului judecător Horaţius Nicolae 

Dumbravă 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 8, scrisoarea CSM prin care solicită validarea 

domnului Tudoran, judecător la Curtea de Apel Ploieşti, în calitate 

de membru interimar, ca urmare a încetării calităţii de membru a 

domnului Dumbravă. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

La Comisia juridică. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Da. Către Comisia juridică. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Este ales al CSM, dar nu contează. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Asta voiam să zic. Nu s-a ales alt CSM? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Da, dar pe 6 ianuarie intră… 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Dar nu s-a ales tot, că mai sunt de la societatea civilă, de la 

nu ştiu ce… 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Da, avem la suplimentare. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Bun. 
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PUNCTUL 9: 

Scrisoarea domnului Lazăr Comănescu, ministrul 

afacerilor externe, prin care informează  în legătură cu afişarea 

unei alerte referitoare la eliminarea taxei radio – tv pe 

Platforma pentru promovarea protecţiei jurnalismului şi a 

siguranţei jurnaliştilor, ca urmare a adoptării Legii privind 

eliminarea unor taxe, precum şi pentru modificarea şi 

completarea unor acte normative (L570/2016) 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Punctul 9, scrisoarea domnului Comănescu, ministrul 

afacerilor externe, prin care informează  în legătură cu afişarea unei 

alerte referitoare la eliminarea taxei radio – tv pe Platforma pentru 

promovarea protecţiei jurnalismului. 

OK. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Punct de vedere la Biroul … 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Da. Se informează Senatul că la nivelul Consiliului Europei 

există practica de a răspunde la aceste alerte, statele membre 

aducând clarificări. Şi Comisia pentru buget, finanţe, în calitate de 

comisie raportoare, un punct de vedere în termen de o săptămână. 

Numai Comisia pentru buget, finanţe, nu şi Comisia pentru cultură 

şi media? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Şi eu zic amândouă. Amândouă. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Amândouă să pregătească un raport în timp de o săptămână. 

Bine. 

 

PROGRAM DE LUCRU 

PUNCTUL 10: 

Proiectul programului de lucru al Senatului pentru 

perioada 7 – 12 noiembrie  2016: 
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 asigurarea conducerii şedinţei Senatului în perioada 7 

– 8 noiembrie 2016;  

 proiectul ordinii de zi a şedinţei Senatului din  7 

noiembrie 2016; 

 proiectul ordinii de zi a şedinţei Senatului din  8 

noiembrie 2016 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Programul de lucru. 

Săptămâna 7 – 12. Îl aprobăm? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Da, da. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Da. Bine. 

Asigurarea conducerii şedinţelor Senatului. 

 Ordinea de zi. La ordinea de zi? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Avem o problemă la ordinea de zi de astăzi. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Da. 

 

Domnul Ben-Oni Ardelean: 

La ordinea de zi de astăzi aş vrea ca punctul 41 de mâine să fie 

trecut ultimul pe ordinea de zi astăzi. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Da. Suntem de acord. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
OK. Punctul 41 de mâine. 

 

Domnul Ben-Oni Ardelean: 

Şi, în prezidiu, astăzi, în loc de Mario să fiu eu şi astăzi şi 

mâine. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Este vorba de propunerea de revizuire a Constituţiei, cu 

iniţiativa Coaliţiei pentru familie? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Da. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Da? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Dacă nu o înscriem pe ordinea de zi, nu o putem trece sesiunea 

următoare. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Am înţeles. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

În legislatura următoare. Trebuie să o înscriem obligatoriu pe 

ordinea de zi. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
OK. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Aţi luat act? 

 

Din sală: Da. 

 

PUNCTUL 11: 

Proiectul programului de lucru al Senatului pentru 

perioada  14 – 19 noiembrie 2016 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Ordinea de zi pentru şedinţă de mâine. Alte modificări nu 

sunt, nu? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Nu. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Bine. Programul pentru săptămâna 14 – 19 noiembrie 2016. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Acelaşi, domnule preşedinte. 

 

(Discuţii în sală.) 

 

RELAŢII PARLAMENTARE EXTERNE 

PUNCTUL 12: 

Memorandum intern privind participarea la cea de-a   48-a 

Sesiune Plenară a Adunării generale a Adunării Parlamentare 

a Cooperării Economice a Mării Negre, Belgrad, Republica 

Serbia, 30 noiembrie – 1 decembrie 2016 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 12 - Relaţii parlamentare externe. 

Memorandum privind participarea la cea de-a 48-a Sesiune 

Plenară a Adunării generale a Adunării Parlamentare a Cooperării 

Economice a Mării Negre, Belgrad. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Vasiliev şi Belacurenco. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Da. Avize. Sunteţi de acord? Aprobăm memorandumul. 

Următorul. 

 

PUNCTUL 13: 

Memorandum intern privind participarea la Sesiunea 

plenară a celei de-a LVI-a reuniuni COSAC, Bratislava, 13 – 

15 noiembrie 2016 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Sesiunea plenară a celei de-a LVI-a reuniuni COSAC. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Bratislava. Domnul Dobra şi domnul… 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Bobocea. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

De acord, domnule preşedinte. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Da. 

 

PUNCTUL 14: 

Memorandum intern privind participarea la reuniunea 

preşedinţilor comisiilor economice privind Uniunea Energetică, 

Bratislava, 1 – 2 decembrie 2016 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Memorandum privind participarea la reuniunea preşedinţilor 

comisiilor economice privind Uniunea Energetică, Bratislava. 

Foarte bine. Suntem de acord. 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Să ne întoarcem. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
La ce? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

La program. Haideţi să terminăm externele… 

 

(Discuţii în sală.) 

* 

*         * 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Deci, pentru stenogramă: săptămâna viitoare programul se va 

rezuma la activitatea în comisii şi în circumscripţii... 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Colegii... 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

...în colegiile electorale. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Şi, dacă apar situaţii de urgenţă, convocăm Biroul... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Şi, dacă apar situaţii de urgenţă, da, convocăm Biroul. Da?  

 

* 

*         * 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Mai departe. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Bun. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Cu Bratislava am aprobat... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Bratislava, cu reuniunea preşedinţilor Comisiilor economice 

pentru Uniunea Energetică, aprobată. 

 

PUNCTUL 15: 

Memorandum intern privind participarea la întâlnirea 

interparlamentară a Comisiei pentru afaceri constituţionale şi 

reuniunea interparlamentară a Comisiei pentru libertăţi 

civile, justiţie şi afaceri interne, Bruxelles, 28 – 29 noiembrie 

2016 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Punctul 15, participarea la întâlnirea interparlamentară a 

Comisiei pentru afaceri constituţionale şi Reuniunea 

Interparlamentară a Comisiei pentru libertăţi, Bruxelles. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Domnul Donţu... Aprobat. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Donţu. Da. Aprobăm. 

Avem suficienţi bani la deplasări? Da? 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Da. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
 Bine. 

 

PUNCTUL 16: 

Memorandum intern privind participarea la Forumul cu 

tema: „Uniunea energetică pe calea unei autonomii sporite: 

perspectiva Iniţiativei Central – Europene asupra politicilor 

transadriatice şi transalpine pentru energie”, Veneţia, Italia, 

11 noiembrie 2016 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 16, participarea la Forumul cu tema: „Uniunea 

Energetică pe calea unei autonomii sporite” – perspectiva Iniţiativei 

Central-Europene. 

Da? 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Aprobăm, domnule preşedinte. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Se aprobă. 

 

PUNCTUL 17: 

Informări privind: 

 

 participarea Delegaţiei Parlamentului României la 

Reuniunea de toamnă 2016 a Adunării Parlamentare 

a Organizaţiei pentru Cooperare şi Securitate în 

Europa, Skopje, 29 septembrie – 2 octombrie 2016; 

 participarea la reuniunea Comisiei pentru afaceri 

sociale, sănătate şi dezvoltare durabilă a Adunării 



 17 

Parlamentare a Consiliului Europei, Paris, 21 

septembrie 2016 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 17, două informări: reuniunea de toamnă de la 

Adunarea Parlamentară, Organizaţia pentru Cooperare şi Securitate 

în Europa, Skopje, şi Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei. 

Bine. 

Mai departe. 

 

ORGANIZATORICO-ADMINISTRATIVE 

PUNCTUL 18: 

Memorandum intern din partea doamnei senator 

Cristiana-Irina Anghel privind aplicarea Legii nr. 375/2015 

pentru completarea Legii nr. 96/2006 privind Statutul 

senatorilor şi deputaţilor 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Organizatorico-administrative. 

Memorandum intern din partea doamnei senator Anghel 

privind aplicarea Legii nr. 375 pentru completarea Legii nr. 96 

privind Statutul senatorilor. 

Doamna senator solicită informaţii despre numărul şi numele 

senatorilor care beneficiază de indemnizaţia pentru limită de vârstă 

şi cuantumul acestor indemnizaţii, normele aprobate de Birourile 

permanente... 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Domnule preşedinte, propun să trimitem secretarului general, 

spre analiză, materialul şi cererea doamnei senator şi vedem într-una 

din şedinţele următoarele… când ne informează domnul secretar 

general care este situaţia cu... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Da.  

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Aveţi ceva împotrivă, domnule Bădălău? 
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Domnul Niculae Bădălău: 

 Nu. Nu. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Da. Aşa. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Şi avem suplimentare, domnule preşedinte. Sunt la mine, de 

asta... Iertaţi-mă. 

 

PUNCTUL 19: 

Hotărârile Biroului permanent adoptate în şedinţa din 

24 octombrie 2016 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Hotărârile Biroului permanent din şedinţa de luni, da? 

 

* 

ORDINEA DE ZI SUPLIMENTARĂ 

PUNCTUL 1: 

Memoriu din partea a 78 de organizaţii ale societăţii civile 

referitor la respingerea propunerii legislative de Constituţiei 

României (L569/2016) 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Şi, suplimentarele... Cred că am văzut şi eu aici ceva. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Da? 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Aşa cred. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Nu, mai sunt şi peste acelea, de asta... Vedeţi ce este acolo şi 

după aceea le mai discutăm şi pe celelalte. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Stai niţel. 
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Deci, este un memoriu din partea a 78 de organizaţii ale 

societăţii civile referitor la respingerea propunerii legislative de 

revizuire a Constituţiei României (L569/2016). 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Da. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Comprehensivă pe româneşte nu s-ar spune cuprinzătoare? 

 

Din sală: E mai greu... 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Fondul principal de cuvinte al limbii române s-a lărgit, 

domnule preşedinte. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Da. Da. Aşa. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Propunerea este pe ordinea de zi a plenului de astăzi. 

  

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Deci, aceştia sunt cei care sunt împotrivă. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Da. Da. Da. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Am înţeles. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Accepţi sau tolerezi. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Aha! 

 

Domnul Mihai-Viorel Fifor: 
Oricum am face, tot declanşăm o discuţie. Luăm act de ea. 
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Domnul Ioan Chelaru:  

Luăm act, informăm... sigur, luăm act de ea şi informăm 

membrii Biroului permanent. Pot lua cuvântul membrii Biroului 

permanent dacă achiesează la o asemenea poziţie în plen, pot susţine 

amendamente... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Da. Deci, transmitem acest memoriu către comisiile 

raportoare. Da? 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Mai departe. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

În regulă. Mai departe.  

 

PUNCTUL 2 

Scrisoarea Comisiei juridice, de numiri, disciplină, imunităţi şi 

validări prin care solicită încadrarea în categoria legilor de 

complexitate deosebită a 14 propuneri legislative: L387/2016, 

L401/2016, L410/2016, L415/2016, L419/2016, L481/2016, 

L482/2016, L490/2016, L510/206, L511/2016, L512/206, 

L519/2016, L529/2016 şi L538/2016, precum şi pentru 

stabilirea termenului de dezbatere şi adoptare de către Senat, 

în calitate de primă Cameră sesizată, asupra acestor  

propuneri, de la 45 la 60 de zile 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Scrisoarea Comisiei juridice, prin care solicită încadrarea în 

categoria legilor de complexitate deosebită a 14 propuneri 

legislative. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Domnule preşedinte, a fost şi astăzi imposibil de făcut cvorum 

şi se încearcă, poate, totuşi, săptămâna viitoare sau mâine, putem 

face un cvorum. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Da... 
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Domnul Ioan Chelaru:  

Haideţi să aprobăm de principiu şi, în măsura în care va fi 

posibil, să le şi discutăm, ca să nu treacă tacit. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Să le trecem pe ordinea de zi adică. Da? 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Da. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

De acord. Sigur. Da? Sunteţi de acord? 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

De acord. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Da. Bine. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Mai avem. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Mai avem? 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Da. Mai avem.  

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 
Vă rog, prezentaţi-le dumneavoastră. 

 

PUNCTUL 3 

Memorandum intern privind participarea Senatului 

României la Proiectul de înfrăţire de asistenţă tehnică pentru 

parlamentele Bosniei şi Herţegovinei „Suport pentru structurile 

administrative ale parlamentelor Bosniei şi Herţegovinei pentru 

sarcinile legate de integrarea în Uniunea Europeană” 
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Domnul Ioan Chelaru:   

Avem un memorandum intern privind participarea Senatului 

României la proiectul de înfrăţire de asistenţă tehnică pentru 

parlamentele Bosniei şi Herţegovinei, celebrul „Twinning Light”. 

Vreau să vă spun că am trăit împreună experienţa cu Moldova, 

foarte importantă şi extrem de favorabilă, şi propun Biroului 

permanent să adoptăm acest lucru şi, în măsura în care în legislatura 

viitoare va fi posibil şi vom avea forţă umană şi materială, să putem 

face acest program. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

De acord. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Mulţumesc. 

 

TEHNICO-LEGISLATIVE 

PUNCTUL 4 

Scrisoarea Comisiei juridice, de numiri, disciplină, imunităţi şi 

validări prin care solicită încadrarea în categoria legilor de 

complexitate deosebită a 14 propuneri legislative: L387/2016, 

L401/2016, L410/2016, L415/2016, L419/2016, L481/2016, 

L482/2016, L490/2016, L510/206, L511/2016, L512/206, 

L519/2016, L529/2016 şi L538/2016, precum şi pentru 

stabilirea termenului de dezbatere şi adoptare de către Senat, 

în calitate de primă Cameră sesizată, asupra acestor  

propuneri, de la 45 la 60 de zile 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Mai avem la Legislative, scrisoarea Comisiei juridice. 

O aveam şi eu şi am luat act. 

Cele 78 de organizaţii. Aţi luat act. 

 

PUNCTUL 5 

Memorandum intern privind Proiectul protocolului de 

colaborare între Senat, Camera Deputaţilor şi Curtea 

Constituţională, în vederea organizării evenimentului 

„Adunarea solemnă dedicată împlinirii a 150 de ani de la 



 23 

adoptarea Constituţiei din 1866 şi a 25 de ani de la adoptarea 

Constituţiei din 1991”  

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Mai avem o chestiune, domnule preşedinte.  

Este vorba despre un eveniment special care înseamnă 

aniversarea..., o adunare solemnă dedicată aniversării a 150 de ani 

de la adoptarea primei Constituţii, cea din 1866, şi 25 de ani de la 

Constituţia din 1991. 

Eveniment pe care noi, la Senat, am dori să-l organizăm 

împreună cu Camera Deputaţilor şi Curtea Constituţională pe 25 

noiembrie şi la care, firesc, se solicită printr-un protocol, pe care vă 

rog să-l aprobaţi, să contribuim şi cu un mic efort material, dar şi cu 

prezenţa dumneavoastră sau a altor specialişti, dacă sunt probleme. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Eu am confirmat prezenţa. Am avut diverse discuţii cu domnul 

preşedinte Dorneanu. Este un eveniment la care suntem                 

corealizatori... 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Sigur. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   
... coautori cu Curtea Constituţională şi cu Academia Română. 

Deci: Senat, Cameră, Curte Constituţională... 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Şi Academia Română... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

... Academia Română. 

Va fi o manifestare... 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Eu propun... 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

...în dimineaţa zilei de 25 noiembrie 2016, două ore, urmată de 

un bufet... 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Da. Manifestarea se va desfăşura la vechiul sediu al Adunării  

Naţionale... Marii Adunări Naţionale... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Nu. Nu. Nu. La vechiul sediu al Parlamentului. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

La vechiul sediu al Parlamentului... Aşa că eu... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   
Unde a început activitatea Parlamentului în '90. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Aşa. Şi noi ar trebui – noi, ca Senat – să participăm cu 

cheltuielile, care înseamnă la Monetăria Statului o..  

 

Din sală: O plachetă... 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

O plachetă pe care... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Nu, nu o plachetă, o monedă. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

O monedă. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

O monedă din tombac.  

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Da. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Deci, costurile sunt foarte reduse. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Acoperite, nu sunt mari... nu sunt... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Şi o să avem noi, Senatul, Camera, Academia şi Curtea 

Constituţională ca să putem oferi... 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Împreună să putem organiza în mod civilizat acest eveniment. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Da. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Deci, ca principiu, de asta am avut nevoie de aprobarea 

Biroului permanent. 

Şi ultima chestiune. 

 

PUNCTUL 6 

Memorandum intern privind alegerea a doi reprezentanţi ai 

societăţii civile în Consiliul Superior al Magistraturii 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

S-au făcut înscrierile pentru alegerea celor doi reprezentanţi ai 

societăţii civile în Consiliul Superior al Magistraturii. Sunt şapte 

înscrieri. Aş vrea să fiţi de acord să trimitem dosarele complete la 

Comisia juridică, să dăm un termen mâine. În măsura în care 

comisia va avea cvorum, să poată analiza dosarele, să judece şi să 

dea un vot, urmând... 

Bănuiesc că în legislatura viitoare o să intre pe plenul 

Senatului. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Aha! 
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Domnul Ioan Chelaru:  

Dacă nu sunt alte puncte de vedere... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:  

Cine este Teodor Alistar? 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Nu ştiu. Bănuiesc că este domnul Alistar, nu? Pe care îl 

cunoaştem... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Nu ştiu. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Cel de la societatea civilă, bănuiesc. 

 

(Intervenţie fără microfon a domnului Mihai Fifor) 

 

Domnul Ioan Chelaru: 

Ba da. Ba da. Abia s-au luat... s-au înscris... s-au închis joi sau 

vineri.  

 

(Discuţii în sală.) 

 

Domnul Alistar e de la Timişoara? Deci, nu e cel pe care îl 

ştim... 

 

Domnul Mihai-Viorel Fifor: 

Nu, e cel din Bucureşti. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Domnule preşedinte, 

În general, eu nu am apucat să văd dosarele, dar din ce mai 

ştiu, parte dintre ei lucrând în lumea juridică, profesori universitari 

din diverse centre universitare, reprezentanţi ai fundaţiilor şi 

asociaţiilor, să trimitem copii după dosare... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Da. 
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Domnul Ioan Chelaru:  

...şi grupurile parlamentare... să le trimitem şi la grupurile 

parlamentare. Da? 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Da. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Mulţumim frumos. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Ar trebui neapărat. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Da. Da. Să poată lua cunoştinţă de toate amănuntele. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Da. Exact. 

 

Domnul Ioan Chelaru:   

Gata, domnule preşedinte. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Gata. 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Vă aşteaptă presa, să ştiţi. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   
Mergeţi dumneavoastră, că nu am ce să... 

 

Domnul Ioan Chelaru:  

Da? 

 

 

Şedinţa s-a încheiat la ora 13.30. 

 


